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Protokół 
z XLIII zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 27 sierpnia 2010r. w godz.  od 9.00 do 13.00  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 

 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 

Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 15 radnych. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 
 
Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Nikt nie zgłosił uwag do proponowanego porządku obrad. 

 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 
 

Proponowany program sesji: 

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
2. Przyjęcie porządku dziennego.  
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  
5. Interpelacje i wnioski radnych.  
6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2010 roku.  
7. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I 

półroczu 2010 roku.  
8. Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2010/2011.  
9. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy 

Liniewo za I półrocze roku budżetowego, 
b) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
c) wyrażenia zgody na zaciągnięcie krótkoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 

Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na realizację 
zadania inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni 
ścieków w Orlu wraz z budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie”. 

d) zmian w budżecie gminy, 
e) określenia zasad wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Liniewo, 
f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o 

nr geod. 10/8 położonej w miejscowości Wysin, w Gminie Liniewo, 
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g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o 
nr geod. 70/1, 128/17, 133/3 położonych w miejscowości Sobącz, w Gminie 
Liniewo, 

h) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o 
nr geod. 137/12, 137/4, 162/1, 163/1, 164, 397 i 399 położonych w 
miejscowości Chrztowi, w Gminie Liniewo. 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  
11. Wolne głosy i wnioski.  
12. Zakończenie sesji.  

 
 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 
Gminy Mirosław Warczak.  

(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 
Ad. 5  

Interpelacje i wnioski radnych 

 
Jerzy Bałachowski – nikt nic nie wspominał, że firmę ABC przejmie SITA. Trzeba 
zorganizować z nimi spotkanie w sprawie kosztów wywozów śmieci. Firma ABC 
obiecała, że w tym roku nie będzie żadnych podwyżek, ale teraz przejęła to nowa firma i 
nie wiadomo co będzie, 
- niedawno zawieszono autobus na trasie Wysin – Kościerzyna o godz. 1010  , a teraz 
jeszcze o 1250. Były to dwa autobusy, dzięki, którym można było pojechać do 
Kościerzyny, załatwić swoje sprawunki i szybko wrócić. Został nam tylko ten o godz. 
1340, ale jak się dojedzie do Kościerzyny to już nic się nie załatwi. Trzeba coś z tą sprawą 
zrobić, tak nie może być, 
- zapraszamy media na nasze imprezy, a żadne nie przyjeżdżają a jak już przyjadą to 
rozmawiają z ludźmi, którzy nie mają pojęcia o niczym potem piszą w tych gazetach 
jakieś bzdury, 
-droga z Wysina na Nowy Wiec jest coraz bardziej gorszym stanie, woda, która idzie z 
Chróstów Wysińskich wypłukuje leżący bruk i nie idzie tam  powoli przejechać, 
samochody tam przejeżdżające niszczą sobie tam miski olejowe. Trzeba przy tej drodze 
udrożnić pobocza, aby droga mogła swobodnie płynąć bokiem. 
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Jerzy Czapiewski – droga powiatowa  i pobocza tej drogi w Głodowie są zamulone a ZDP 
wcale tym się nie interesuje, że trudno tą drogą przejechać, tak samo jest z drzewami, 
które rosną przy tej drodze, niektóre są popękane albo chore w środku i zagrażają 
bezpieczeństwu, 
- w naszym Starostwie jest pani, która zajmuję się pozwoleniami na wycinkę drzew, 
przyjechała do pewnego gospodarza w Głodowie obejrzała drzewo, które ten gospodarz 
chciał wyciąć, ponieważ było chore i suche, ale pani stwierdziła, że jest z nim wszystko 
w porządku, ale przy następnej wichurze drzewo spadło na stodołę bardzo ją 
uszkadzając. 
 
Romuald Kupper – prosiłbym w wykoszenie boiska przy ulicy Kasztanowej. 
 
Grzegorz Michnowski – chciałbym podziękować za naprawę wyłączników 
zmierzchowych, teraz zapalają się o wiele później niż dotychczas, 
- po ostatnim pożarze  w Garczynie  okazało się że mamy za mało węży, trzeba ich 
jeszcze dokupić, bo nie wystarczy ich do każdego miejsca we wsi, 
-trzeba także obudować hydrant podziemny w Garczynie, bo nie możemy nić tam 
wstawić, 
- już najwyższy czas przyjrzeć się solarom. Gmina Bytów na ten cel otrzymała 3 mln zł. 
Każdy mieszkaniec może otrzymać 80% dofinansowania z Unii na instalację solarów w 
domu, 
- dach na przedszkolu może i będzie zrobiony do 1 września, ale w środku wygląda 
okropnie i na pewno nie zdążą się wyrobić. 
 
Wiesław Szarmach – podczas ostatniej nawałnicy można było zapobiec. Woda z 
Chróstów i Lubieszyna lała się strumieniami i zalało centrum Wysina. W ZDP nie można 
się doprosić, aby zrobili porządek z poboczami. Przychodzi taka ulewa zalewa Wysin a 
strażacy na koszt gminy muszą tę wodę wypompowywać. 
 
Benedykt Knitter – jest prośba, aby napisać do zakładu energetycznego o zwiększenie 
mocy transformatorów w Sobączu. 
 
Ludwik Szparkowski – ulica Tysiąclecia to nie ta kolejność prac Panie Wójcie najpierw 
robiony jest chodnik potem kanalizacja deszczowa i asfalt. Ciężkie sprzęty jeżdżą i 
niszczą nowy chodnik. Chodnik był z projektu, mógł poczekać aż będzie położona 
kanalizacja, 
- co skłoniło Pana Wójta na odpowiedź Pana Michnowskiego z 28.04.2010r., że solary w 
naszej gminie to rzecz nierealna. W Dziemianach już są one zainstalowane, 
- 16 lipca otrzymałem do Pani Hanny Wójcikowskiej pismo w sprawie drogi gminnej, 
poprosiłem Pana wójta o odpowiedź, ale do tej pory jej nie otrzymałem, 
- Pan Bałachowski już poruszył temat mediów. Media były zaproszone i witane, ale nic 
nie trafiło na zewnątrz, owszem były jakieś małe notatki, ale bardzo skąpe. Nie może 
być, że płacimy spore pieniądze gazetom, a one nic o nas nie piszą. Zapłaciliśmy za duży 
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artykuł, ale te zdjęcia nic nie mówią, jest ksiądz Grzybek święcący coś, ale nie wiadomo 
co, a powianiem być widoczny kamień i mieszkańcy. Szkoda, że nie umiemy się 
zaprezentować na zewnątrz. 
- co gmina może zrobić w sprawie samowoli budowlanej w Starym Wiecu. Jak pomóc 
tym ludziom, którzy przez lata płacili za swoje garaże podatki, a teraz muszą je 
rozebrać? 
 
Jerzy Bałachowski – sprawa tych garaży powinna być przedawniona.  
 

Ad. 6 

Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2010 roku.  
 

Nikt nie wniósł uwag ani zapytań. 

 

Ad.7 

Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych i remontowych w gminie w I 
półroczu 2010 roku.  
 
Nikt nie wniósł uwag ani zapytań. 

 
Ad. 8 

Informacja o przygotowaniu placówek oświatowo – wychowawczych do 

rozpoczęcia roku szkolnego 2010/2011 

 

Wiesław Szarmach – chciałbym podziękować dyrektorom szkół za tak miłe 
zaskoczenie. W zespole Oświatowym w Liniewie jest pięknie za zewnątrz i wewnątrz, w 
Garczynie są zrobione okna i odnowione wejście do przedszkola i szkoły, w Głodowie 
wszystko zapięte na ostatni guzik, w Wysinie już kończą podjazdy i chodniki. Niestety z 
przedszkolem na pewno nie zdążą. 
 
Ludwik Szparkowski – trzeba zwiększyć nadzór nad pracami w przedszkolu, 
- jaka jest możliwość zainstalowania ocieplenia w przyczepie dowożącej dzieci do szkoły 
w Głodowie? 
 
Skarbnik – sprawa z przedszkolem tak się przeciągnęła ponieważ po przetargu jedna z 
firm, która brała w nim udział a nie wygrała złożyła odwołanie i zabrało to nam kilka 
tygodni. Później, gdy już wszystko zostało rozwiązane to wykonawca wstrzymał się z 
podpisaniem umowy, bo bał się, że nie będzie odpowiedniej pogody. Powinniśmy się 
cieszyć, ze to ruszyło i coś się tam dzieje. Wykonawca zadeklarował się, że wykona to w 
terminie. Problem tylko ma teraz Pan Dyrektor, co zrobi z dziećmi jeśli się  ewentualne 
prace przedłużą. 
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Wiesław Szarmach – przetarg powinien być przeprowadzony odpowiednio wcześniej, 
aby zapobiec takim sytuacjom. 
 
Wójt – był zrobiony, ale wynikły problemy niezależne od nas. 
 
Zbigniew Werczyński – trzeba się cieszyć, że udało się nam to zrobić i przedszkole 
wygląda coraz lepiej. W tym roku wyremontowaliśmy klasę dla 5-latków. Już w zeszłym 
roku chcieliśmy wyremontować ten dach, ale nie dało się tego zrobić. Trudno teraz 
mówić o szczegółach tej inwestycji, bo teraz na budowie pracują podwykonawcy. Dach 
pewnie położą w terminie, ale na poddaszu jeszcze zostało im dużo pracy. Trzeba 
zdopingować wykonawcę, aby prace przebiegały równolegle. Informowaliśmy na koniec 
roku szkolnego rodziców, że może być zagrożone otwarcie przedszkola 1 września. 
 
Ludwik Szparkowski – gdyby przetarg został przeprowadzony o wiele wcześniej to nie 
byłoby dzisiaj takiego problemu. 
 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę do godziny 10.40 

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

 

Po przerwie na sesję nie powrócił radny Alfons Troka oraz Romuald Kupper 

 
Ad. 9 
Podjęcie uchwał w sprawach:  
 
a) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Liniewo 
za I półrocze roku budżetowego, 
 
Benedykt Knitter – Komisja Komunalna i Budżetu – komisja jest za przyjęciem tej 
uchwały. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
b) trybu prac nad projektem uchwały budżetowej, 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 
c) wyrażenia zgody na zaciągnięcie krótkoterminowej pożyczki w Wojewódzkim 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku na realizację zadania 
inwestycyjnego pod nazwą „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w Orlu 
wraz z budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie”. 
 
Skarbnik – proszę o dopisanie w §1 do nazwy zadania inwestycyjnego „w latach 2010 – 
2011” będzie to brzmiało „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalno ścieków w Orlu 
wraz z budową kanalizacji sanitarnej w Głodowie w latach 2010-2011.” Wynika to z tego 
iż jest to inwestycja rozłożona na dwa lata. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
d) zmian w budżecie gminy, 
 
Skarbnik – zmiany w budżecie polegają na: w dziale 600 wprowadzenie środków 
finansowych z Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie „Modernizacji i remontu 
nawierzchni drogi śródpolnej w miejscowości Głodowo” w kwocie 40 000zł oraz 
przeniesienie zadania z dróg publicznych na drogi wewnętrzne. W Dziale 750 zmiany 
polegają na wprowadzeniu dotacji celowej w kwocie 7 858zł na realizację zadania 
związanego ze spisem rolnym. Zmiany w dziale 800 to zmniejszenie środków o 1 000zł 
na realizację zadania „budowa podjazdów dla niepełnosprawnych przy budynku Szkoły 
Podstawowej w  Wysinie. Zmiany w dziale 852  polegają na zwiększeniu o kwotę 3 500zł 
z przeznaczeniem na ubezpieczenia zdrowotne 1 000zł i dofinansowanie dodatku dla 
pracowników socjalnych 2 500zł Zadanie pod nazwą „Modernizacja i remont 
nawierzchni drogi śródpolnej w miejscowości Głodowo” zwiększono o 6 000zł do 
wartości  106 000zł, zmieniono również źródła finansowania zadania 66 000 to środki 
własne oraz 40 000zł inne. Zadanie „Budowa podjazdów dla niepełnosprawnych przy 
budynku SP w Wysinie” wartość zadania została bez zmian, zmniejszono o kwotę 
1 000zł źródło finansowania z 20 000zł do 19 000zł. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 
e) określenia zasad wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie Gminy Liniewo, 
 
Jerzy Bałachowski – będzie to duży koszt dla naszej gminy, gdy podpiszemy tę umowę. 
Zaniechano ściągania podatków a był to dochód roczny ok. 5 000zł. 
 
Sekretarz – Gmina zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt jest zobowiązana do 
podpisania takiej umowy.  My zwlekaliśmy z tym jak długo się da, ale pojawiła się 
sytuacja w Orlu, że trzeba było złapać psa błąkającego się tam i z wielka łaską go wzięli. 
 
Zbigniew Rekowski – u nas jest dużo takich przypadków, bo turyści przejeżdżają przez 
wioskę i wyrzucają te psy. 
 
Tadeusz Kotas – taka sytuacja to potworne zagrożenie, bo pies ugryzie i nie wiadomo co 
to za pies, a chory musi się poddać serii bolesnych zastrzyków przeciw wściekliźnie. 
 
Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 
f) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr 
geod. 10/8 położonej w miejscowości Wysin, w Gminie Liniewo, 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  
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g) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr 
geod. 70/1, 128/17, 133/3 położonych w miejscowości Sobącz, w Gminie Liniewo, 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 
h) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działek o nr 
geod. 137/12, 137/4, 162/1, 163/1, 164, 397 i 399 położonych w miejscowości 
Chrztowo, w Gminie Liniewo. 
 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 13 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 
 

Ad. 10 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Sekretarz – droga w Chrztowie – po piśmie Pani Wójcikowskiej zostało wszczęte 
postępowanie, gdy zostanie to zakończone Pan Przewodniczący otrzyma stanowisko 
wójta.  Była już tam komisja, która rozeznała sprawę. Między działkami rosną kasztany, 
droga była przesunięta i zostało postawione ogrodzenie. Pani Wójcikowska uważa, że 
ogrodzenie powinno być za kasztanami a nie przed, 
- solary - gmina może wystąpić do WFOŚ z wnioskiem o solary. Orientowaliśmy się w 
tym temacie w lutym i już wtedy było tyle wniosków, ze nie mieliśmy szans. Program 
skierowany jest do stowarzyszeń, które występują z wnioskiem, a gmina pomaga im 
organizacyjnie. Osoby zainteresowane powinni utworzyć stowarzyszenie i wystąpić z 
wnioskiem do WFOŚ i starać się o solary, 
- droga Wysin – Nowy Wiec – po opadach byłem na tej drodze robi się tam coraz 
większe wyżłobienie w bruku, trzeba zrobić odwodnienie tej drogi, ale niestety jest to 
sprawa kosztowna, 
- zlikwidowane kursy autobusów w Wysinie – jak już wiadomo z mediów kursy PKS 
będą likwidowane, sporadycznie przysyłają do nas pisma z prośba o zaopiniowanie, 
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tylko to, że nawet jeśli negatywnie zaopiniujemy, to i tak wycofują te kursy z powodu 
nierentowności. Napiszemy pismo w tej sprawie do PKS. 
 
Jerzy Bałachowski – w Głodowie była taka sama sytuacja i kosztem Wysina 
przedłużono kurs do nich i zabrano 2 autobusy. 
 
Ludwik Szparkowski – w Dziemianach Wójt założył stowarzyszanie, inicjatywa wyszła 
ze strony gminy. Należałoby się zainteresować bardziej tym tematem, nasza gmina też 
mogłaby założyć takie stowarzyszenie. 
 
Wójt – zajmiemy się tym temat przy nowym rozdaniu, 
- likwidacja firmy ABC – zapraszaliśmy firmę ABC na spotkanie w sprawie stawki za 
śmieci na wrzesień, teraz musimy dążyć do spotkania z SITA z najbliższym czasie, 
- media – zaprosiliśmy wszystkie media na jubileusz, przygotowaliśmy wyczerpujące 
informacje, a Dziennik Bałtycki opublikował okrojony artykuł i zdjęcia nie te co 
chcieliśmy. Po zaistniałej sytuacji musieliśmy przygotować płatny artykuł, ponieważ 
gazeta podeszła nierzetelnie do sprawy. 
 
Lucyna Piwowarczyk – wspólnie napisaliśmy artykuł ze 1000-lecia w Wysinie z Panem 
Bałachowski i Panem Szarmachem. Streściliśmy wszystko od początku do końca, gości, 
sponsorów. Kiedyś mniej było takich problemów. Pisaliśmy z Panią Basią Okrój artykuł 
na temat projektu i przekręcone nazwiska realizatorów projektów. Zawsze są pretensje 
do tego kto wysłał, a nie do gazety za przekręcanie treści. 
 
Jerzy Bałachowski – „Twojemu Wieczorowi” płacimy spore pieniądze a oni nawet nie 
przyjadą i potem bzdury wypisują. 
 
Wójt – droga powiatowa – wyślemy pismo w sprawie uporządkowania tej drogi. 
- wykoszenie boiska na ulicy Kasztanowej – podejmiemy działania w ciągu 2 tygodniu, 
jest to sprawa priorytetowa, bo Pan Kupper dba o to miejsce, 
- zabezpieczenie w sprzęt strażacki – przejdziemy się z Panem Komendantem i 
sprawdzimy ile potrzeba tych węży i czy trzeba dokupić redukcje bądź klucze, aby było 
to dostępne w razie pożaru, 
- przetarg na przedszkole – były problemy z odwołaniami oferentów o naszej decyzji. 
Nie zgadzali się i walczyli miedzy sobą. Po komisjach dzwoniłem do wykonawcy, 
powiedział, że wykona to w terminie, dajemy tydzień na przesunięcie tych prac. Należy 
się cieszyć, że znalazły się wreszcie środki na remont tego obiektu. Krytyka jest zdrowa, 
ale nie ma tej radości, że jednak coś się dzieje. 
 
Zbigniew Werczyński – dokończenie tego remontu to kwestia tygodnia tak zapewnia 
wykonawca. 
 
Wójt – zalewanie centrum Wysina – będzie interwencja i spotkanie w tej sprawie, 
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- spadek prądu w Sobączu – wyślemy pismo do Energii, 
- ulica Tysiąclecia – dlaczego chodnik był wcześniej niż asfalt? Było tak ponieważ 
chodnik był robiony z programu, a asfalt z naszych oszczędności. Obie rzeczy nie są ze 
sobą związane.  Firmie taniej jest przełożyć chodnik niż wzmacniać wykopy. Po drodze 
zawsze są jakieś problemy, ale PUDM od razu podjął się napraw uszkodzeń, 
- ogrzewanie w budzie dowożącej dzieci – zamontowanie ogrzewania w budzie 
mogłoby doprowadzić do szkody. 
 
Piotr Piwowarczyk – samowola budowlana w Starym Wiecu – osoba, która postawiła 
obiekt w ciągu 14 dni zgłasza fakt do Wójta i naliczany jest od tego podatek. Sprawa tej 
samowoli wynika z tego, że ludzie nie wiedzą, że muszą zgłosić fakt postawienia 
czegokolwiek do PINB. Gmina nie jest stroną tę sprawę może tylko rozstrzygnąć PINB. 
Trudno powiedzieć co gmina może w tej sprawie zrobić, nie możemy naciskać na PINB. 
Są to często stare sprawy, wszystko jest ok gdy jest to akceptowanie przez otoczenie. 
 
Ludwik Szparkowski – gmina powinna im pomóc w legalizacji tych  obiektów, aby PINB 
nie wchodził im co chwilę na podwórko. 
 
Alicja Sobisz – ta sprawa nie dotyczy nas i tego co my zrobiliśmy tylko naszych 
rodziców. My mamy sprawę wygraną, ale za rok albo dwa ktoś inny będzie przechodził 
to co my, najlepiej żeby gmina przejęła te grunty  i byłoby po sprawie. 
 

Ad. 13 
Wolne głosy i wnioski 
 
Bogusław Czapiewski – Firma Atrium – z firmą PUDM przygotowaliśmy I ofertę jednak 
okazała się ona zbyt wysoka i przetarg nie został rozstrzygnięty. Mieliśmy do wyboru 2 
opcje zakładania kanalizacji deszczowej. Pierwsza to metoda skarpowa a druga to 
wzmocnienie rusztowań. Tańsza okazała się tym przypadku I metoda. Nie chcieliśmy 
jeździć po chodniki, ale inaczej się nie dało i mimo wszystko bardziej opłaca się nam 
przełożenie tego chodnika w miejscach uszkodzenia. Na końcu zrobimy z PUDM tego 
chodnika i wszystko naprawimy, będzie to zrobione w ramach gwarancji. 
 
Ludwik Szparkowski – czy roboty już są zakończone? 
 
Bogusław Czapiewski – jeszcze musimy wrócić na łączenie przepustów 
 
Ryszard Kruszyński – kto poniósł koszty przekładania chodnika? 
 
Bogusław Czapiewski – w całości my. 
 
Ludwik Szparkowski – gmina przez złą kolejność poniosła większe koszty 
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Wójt – gmina nie poniosła żadnych kosztów z tego tytułu a nas to nie obciąża w żaden 
sposób. 
 
Gabriela Borowicka – zapraszamy do udziału w Dniu Kukurydzy w Lubaniu 8 września. 
- dożynkach diecezjalnych 19 września, gmina w tym czasie może wziąć udział w 
konkursie na najładniejszy wieniec, 
- skończył się nabór na młodego rolnika, od 1 września rusza nabór na renty 
strukturalne. 
 
Lucyna Piwowarczyk – w dniach 16 – 21 września  odbywa się wyjazd do Niemiec  do 
Gminy partnerskiej jeszcze mamy 7 miejsc wolnych. 
 
Jadwiga Skowrońska – przyszłam tu w sprawie drogi w Sobączu od pana Stępniaka do 
jeziora. Po ulewach ta droga nie jest przejezdna. Robią się wąwozy i woda leci z góry na 
dół. My koło swoich domów na  bieżąco naprawiamy tę droga i miarę własnych 
możliwości, ale ten krótki kawałek jest problemem. Po ostatniej nawałnicy nikt nie mógł 
tamtędy przejechać. To nie może tak być, aby przez 30 lat na odcinku 100 nic się nie 
działo, 
- koło starego dworku w Sobaczu są lipy, które niebezpiecznie pochylają się na drogę i są 
puste w środku. W każdej chwali może to spowodować tragedię. 
 
Wójt – jest to sprawa bardzo kosztowna. Wyślemy tam osoby, które oszacują koszt 
naprawy tej drogi. 
 
Zbigniew Rekowski – na drodze z Orla do Garczyna koło leśniczówki jest żywopłot i tak 
się rozrósł, ze dwa auta nie mogą się tam wyminąć. 
 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.00. 

 
 
 
 

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 
 


